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TASR 31. mája 2023

Fico: Úradníci a mimovládky mali v Bruseli označiť
opozíciu za hybridnú hrozbu - Domáce - Správy

spravy.pravda.sk/domace/clanok/669529-fico-uradnici-a-mimovladky-mali-v-bruseli-oznacit-opoziciu-za-hybridnu-
hrozbu

Video
Fico: Mise státních úředníků a nevládek žádala v EU a NATO o
intervenci proti opozici. Překročily se všechny červené čáry.
Šéf Směru Robert Fico přiblížil, že v dubnu měla přijít do Bruselu
skupina sestávající z představitelů Úřadu vlády SR, několika
ministerstev, Slovenské informační služby, policie, Národního
bezpečnostního úřadu, ale také lidé z nevládních organizací. Fico se
ptá, kdo stál za organizací tohoto výjezdu.

Video
Naď: Fica považují za proruského trola, "normální" politici v Bruselu
nechtějí, aby vládl na Slovensku
Skupina úředníků a nevládek měla podle Fica žádat evropské
struktury, aby na Slovensku zasáhly vzhledem k nepříznivému vývoji
v neprospěch "rozpadlé vládní koalice" a prezidentky Zuzany
Čaputové. Měli také konstatovat, že NATO musí co nejdříve řešit
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otázku voleb, „protože vyhraje Fico a Pellegrini a Slovensko vystoupí
z NATO“. Představitel policie měl požádat NATO o vyslání
speciálního týmu.

Fico odmítá prohlášení o tom, že pokud jeho strana vyhraje volby,
Slovensko by opustilo NATO. \"Respektujeme a vážíme si závazků,
které má SR vůči těmto organizacím,\" řekl na středeční tiskové
konferenci. Dodal, že nikdo z opozice není žádnou hrozbou pro
demokracii.

Video
Čaputová: Slovensko čelí dezinforacím pokud jde o přípravu voleb a
jejich možnému zmanipulování

Čtěte více Vyhrát volby nestačí. Rozhodně koaliční potenciál:
Fico se zlobí, odborníci mluví jasně
Směr chce požádat předsedy kontrolních výborů parlamentu o
svolání společného zasedání, na kterém by si předvolali všechny
účastníky výjezdu a budou chtít předložení všech záznamů z této
cesty. Chtějí se také obrátit na generálního prokurátora Maroše
Žilinku, aby zvážil, zda nedošlo ke spáchání trestných činů.

Čtěte více Průzkum: Podpora NATO mezi Slováky výrazně klesla,
za válku viní Rusko jen 40 % lidí

https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/669452-vyhrat-volby-nestaci-rozhodne-koalicny-potencial-fico-sa-hneva-aj-ked-to-uz-zazil/
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Fico dodal, že na briefing pozvali i představitele Hlasu, ale účast
odmítli. Pokud jsou informace o jednání slovenské delegace na půdě
NATO a EU pravdivé, Hlas žádá zveřejnění kompletní informace o
složení, cílech a obsahu jednání. Strana to uvedla v reakci na Ficova
slova. Poslanci působící v Hlasu-SD jsou připraveni účastnit se
jednání kontrolních výborů parlamentu i na případné mimořádné
schůzi.

Video
Fico: V parlamentu je chaos a my se do něj zapojovat nechceme /
Zdroj: TV Pravda
„Účast na parlamentních volbách je jednou z posledních
demokratických možností, která občanům Slovenské republiky
zůstala na rozhodování o správě věcí veřejných. Musí být nejen
svobodné a demokratické, ale také se jevit. Proto je nepřípustné,
aby byla veřejnost zahlcována podezřeními o možné manipulaci
voleb z té či oné strany, a zároveň na ně nedostávala jasná
vysvětlení,“ uvedl lídr Hlasu Peter Pellegrini.

Ministerstvo vnitra i NBÚ považují za legitimní, pokud se úředníci věnují
hybridním hrozbám

Je legitimní, že se odborníci ve státní správě věnují hybridním
hrozbám a obraně proti nim. Tvrdí to Ministerstvo vnitra (MV) SR v
reakci na šéfa Směru Roberta Fica, který prohlásil, že slovenští
úředníci a nevládky měli na setkání v Bruselu označit opozici za
hybridní hrozbu. I Národní bezpečnostní úřad (NBÚ) potvrdil účast
svého zástupce na dubnovém setkání. Úřad dodal, že setkání mělo
být zaměřeno na evropský aspekt boje proti dezinformacím a
hybridním hrozbám.

„Šlo o standardní pracovní cestu v oblasti hybridních hrozeb, které
se na pozvání Zastoupení Evropské komise na Slovensku zúčastnily
státní instituce i nevládní organizace. Ministerstvo vnitra se zároveň
rázně ohrazuje vůči konspiracím, jejichž cílem je znejistit voliče na
Slovensku,“ uvedla mluvčí MV Zuzana Eliášová.
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Resort vnitra zároveň zdůraznil, že jakékoli aktivity MV v oblasti
problematiky voleb jsou apolitické a jeden z hlavních cílů je chránit
volební procesy. Avizuje proto komunikační kampaň zaměřenou na
eliminování vlivu dezinformací a hoaxů v tomto tématu. Výroky Fica
resort komentovat nechtěl. „Faktem však je, že je legitimní, pokud se
odborníci ve státní správě věnují hybridním hrozbám a obraně proti
nim. Jedním dechem však zároveň dodáváme, že odmítáme
zatahování odborné veřejnosti a státních úředníků do předvolební
kampaně jakékoli politické strany,“ dodala Eliášová.

NBÚ doplnil, že na setkání byl zástupce úřadu z institutu pro
bezpečnostní studie, který se tématu hybridního působení
dlouhodobě věnuje. NBÚ deklaruje, že se hybridním hrozbám věnuje
delší dobu. \"Patrili jsme mezi první ústřední orgány státní správy,
které ve své organizační struktuře zřídily specializované jednotky v
této oblasti na Slovensku,\" reagoval pro TASR mluvčí NBÚ Peter
Habara. Součástí setkání byly podle něj i návštěvy jednotlivých
institucí NATO a EU. \"Jakékoli další informace je NBÚ připraven
předložit příslušným kontrolním orgánům státu,\" doplnil.

Policie označila za hoax tvrzení, že její představitel měl žádat od
NATO, aby poslalo na Slovensko speciální tým, který by se zabýval
opozicí. Tvrdí, že na jednání s partnery z NATO takový požadavek
nezazněl. \"Ohrazujeme se vůči tiskové besedě politické strany,
která pokračuje v útocích na příslušníky Policejního sboru, kteří svou
práci vykonávají vysoce profesionálně av zájmu ochrany
bezpečnosti obyvatel SR,\" uvedla policie na sociální síti. Přiblížila,
že její zástupce se standardní zahraniční služební cestě zúčastnil na
základě pozvání od Zastoupení Evropské komise v ČR. Cílem
setkání měla být vzájemná výměna informací a zkušeností, získání
znalostí o působení mezinárodních útvarů vůči hybridním hrozbám a
prezentování výroční zprávy o dezinformacích za rok 2023.
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Čtěte více Globsec: NATO musí chránit celé východní křídlo a
využívat nových technologií
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